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ANOTHER MAJOR ORDER FOR THE COOLING OF 36 HYDROGEN FILLING STATIONS IN EUROPE
LAUDA is expanding its presence in the hydrogen sector


Lauda-Königshofen, 12 July 2023 – The temperature control specialist LAUDA recently announced that it had won another major order from a well-known European producer of hydrogen filling stations. 36 sets, each consisting of an SUK process cooling unit and a circulation chiller from the Ultracool product line, will be supplied over a period of just under two years. The SUK unit is responsible for cooling the hydrogen before the refueling process, whereas the Ultracool circulation chiller cools the compressors which compress the hydrogen.
Delivery of 20 of these sets will be requested in the current year alone. LAUDA had regularly supplied the filling station producer with single systems from 2020, but then an aggregated order for 14 sets was placed in 2021 for the first time. With a volume of several million euro, the new contract is now the biggest hydrogen order in the history of LAUDA.

There is potential for a large number of further orders, because the market for hydrogen filling stations is growing. According to a study of the Ludwig Bölkow Foundation, the number of hydrogen filling stations will increase to approx. 3,000 by 2030, starting from approx. 1,000 in 2020. 

[image: ]In addition to the production of the currently ordered systems, LAUDA is also working on the next generation of process cooling units. On the one hand, this is being done in the European research project RHeaDHy, which started in February this year and focuses on the development of technology for the refueling of heavy goods vehicles. On the other hand, LAUDA engages in intensive discussion with its customers, in order to drive forward the development in line with the current requirements. Furthermore, in addition to the SUK compact systems currently in use, LAUDA is also planning modular systems that will allow flexible adaptation to both current and evolving requirements. This concept enables refueling station operators to gradually expand their capacity depending on the demand of the end customers, which also means that capital investments can be better distributed over time. As the major order shows, LAUDA is spot-on with its customer focus – the maxim "Empowering Excellence. For a better Future" and the corresponding product quality are convincing.Figure 1: LAUDA continues to expand the production capacities for the SUK secondary circuit units required for cooling the hydrogen before the refueling process.






[bookmark: _Hlk101425681]We are LAUDA – the world leader in precise temperature control. Our constant temperature equipment and systems are at the heart of important applications, contributing to a better future. As a complete one-stop supplier, we guarantee the optimum temperature in research, production and quality control. We are the reliable partner for electromobility, hydrogen, chemicals, pharmaceuticals/biotech, semiconductors and medical technology. We have been inspiring our customers for more than 65 years with our expert mentoring and innovative solutions – every day anew and all over the world. 

In our company, we always go one step further. We support our employees’ development and are constantly developing ourselves: to create a better future together. 

Press contact
We would be happy to provide you with further information and images of our (digital) products or discuss possible trade articles and cross-media presentations of our solutions with you. Contact me – I look forward to talking to you!
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WEITERER GROSSAUFTRAG ZUR KÜHLUNG VON 36 WASSERSTOFFTANKSTELLEN IN EUROPA

LAUDA baut Präsenz im Wasserstoffsektor aus





Lauda-Königshofen, 20. Juli 2023 – Der Temperierspezialist LAUDA gab kürzlich bekannt, einen weiteren Großauftrag eines namhaften, europäischen Produzenten von Wasserstofftankstellen gewonnen zu haben. Über eine Laufzeit von knapp zwei Jahren werden 36 Sets, bestehend aus je einer Prozesskühlanlage des Typs SUK und einem Umlaufkühler der Gerätelinie Ultracool, geliefert. Die SUK-Anlage ist für die Kühlung des Wasserstoffs vor dem Tankvorgang zuständig, der Ultracool-Umlaufkühler hingegen kühlt die Kompressoren, die den Wasserstoff verdichten.

Allein 20 dieser Sets werden noch in diesem Jahr abgerufen. Schon seit 2020 lieferte LAUDA immer wieder einzelne Anlagen an den Tankstellenproduzenten, 2021 wurden dann erstmals 14 Sets auf einmal in Auftrag gegeben. Der neue Vertrag stellt nun mit einem Volumen von mehreren Millionen Euro den größten Wasserstoffauftrag in der Geschichte von LAUDA dar.



Potenzial für zahlreiche weitere Aufträge ist vorhanden, denn der Markt für Wasserstofftankstellen wächst. Laut einer Studie der Ludwig-Bölkow-Stiftung wird die Zahl der Wasserstofftankstellen bis 2030 auf circa 3.000 ansteigen wird, ausgehend von circa 1.000 im Jahr 2020. 



LAUDA arbeitet neben der Produktion der gegenwärtig bestellten Anlagen gleichzeitig an der nächsten Generation von Prozesskühlanlagen. Dies geschieht einerseits im europäischen Forschungsprojekt RHeaDHy, das bereits im Februar dieses Jahres gestartet ist und sich auf die Entwicklung von Technologie für die Betankung von Schwerlastfahrzeugen fokussiert. Andererseits steht LAUDA im engen Austausch mit seinen Kunden, um die Entwicklung entlang des aktuellen Bedarfs voranzutreiben. Zudem plant LAUDA neben den Kompaktanlagen des Typs SUK, wie sie derzeit im Einsatz sind, auch modulare Systeme, die eine flexible Anpassung sowohl an aktuelle als auch an sich entwickelnde Anforderungen ermöglichen. Dieses Konzept erlaubt es Tankstellenbetreibern, ihre Kapazität nach und nach in Abhängigkeit von der Nachfrage der Endkunden auszubauen, was auch bedeutet, dass Investitionen besser über die Zeit verteilt werden können. Wie der gewonnene Großauftrag zeigt, liegt LAUDA mit seiner Kundenorientierung genau richtig – die Maxime „Empowering Excellence. For a better Future“ und die entsprechende Produktqualität überzeugen.









[bookmark: _Hlk101425681]Wir sind LAUDA – Weltmarktführer für exakte Temperaturen. Unsere Temperiergeräte und -anlagen sind das Herz wichtiger Applikationen und leisten so einen Beitrag für eine bessere Zukunft. Als Komplettanbieter gewährleisten wir die optimale Temperatur in Forschung, Produktion und Qualitätskontrolle. Wir sind der zuverlässige Partner für Elektromobilität, Wasserstoff, Chemie, Pharma/Biotech, Halbleiter und Medizintechnik. Mit kompetenter Beratung und innovativen Lösungen begeistern wir unsere Kunden seit über 65 Jahren täglich neu – weltweit. 



Im Unternehmen gehen wir stets den entscheidenden Schritt voraus. Wir fördern unsere Mitarbeitenden und fordern uns immer wieder selbst: für eine bessere Zukunft, die wir gemeinsam gestalten. 
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Gerne stellen wir Ihnen weitere Informationen und Bilder zu unseren (digitalen) Produkten zur Verfügung oder sprechen mit Ihnen über mögliche Fachartikel und crossmediale Vorstellungen unserer Lösungen. Sprechen Sie mich an – ich freue mich auf das Gespräch!
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